
بزرگترین پروژه فرودگاهی کشور تا یک 
ماه دیگر کلنگ زنی می شود

مجری طرح توســعه فاز دوم شرکت شــهر فرودگاهی امام خمینی)ره( گفت: این طرح که شامل 
عملیات اجرایی ساخت یک ترمینال ۴۱۰ هزار متر مربعی است، آبان امسال کلنگ زنی می شود.

به گزارش ایســنا، فرزاد همدانچی گفت: طرح توسعه فاز دوم شهر فرودگاهی امام خمینی که همه 
اجزای فرودگاه جدید از جمله برج مراقبت، باند، سطوح پروازی، ترمینال و غیره را داراست، توسط 
کنسرسیوم مشترک ایرانی و خارجی آبان امسال کلنگ زنی می شود.وی با اعلام اینکه فاز نخست 
ترمینال این طرح شامل ۴۱۰ هزار متر مربع است، گفت: با ساخت و گسترش این ترمینال در فاز 
نهایی، امکان جابه جایی ۱۰۰ میلیون نفر مســافر به صورت سالیانه از ترمینال جدید فرودگاه امام 
وجود خواهد داشت.طبق اعلام شرکت فرودگاه ها، به گفته همدانچی، سازنده بزرگترین و پیشرفته 
ترین فرودگاه های جهان طراح فاز دوم توســعه شــهر فرودگاهی بوده و قرار است بزرگترین پروژه 

فرودگاهی کشور را در طول تاریخ فرودگاهی به مرحله اجرا برساند.

امسال چند نفر وام ازدواج گرفته اند؟

مدیر اداره اعتبارات بانک مرکزی اعلام کرد: از ابتدای امســال تا ۳۰ مهرماه به یک میلیون و ۲۱۲ 
هزار و ۵۱۱ متقاضی وام ازدواج و فرزند و ودیعه مسکن، بیش از ۱۴۱ هزار میلیارد تومان تسهیلات 
توســط شبکه بانکی پرداخت شده اســت.  به گزارش ایسنا، مهدی صحابی اظهار کرد: در راستای 
قانون حمایت از جوانی جمعیت از ابتدای سال جاری تا ۳۰ مهرماه، شبکه بانکی کشور به ۴۷۸ هزار 
و ۳۵۸ نفر از متقاضیان، تســهیلات قرض الحسنه ازدواج به مبلغ ۹۷ هزار میلیارد تومان پرداخت 
کرده که این میزان رشــد ۲۷ درصدی نسبت به مدت مشابه سال قبل داشته است. صحابی افزود: 
همچنین در سال جاری تاکنون ۴۲۳ هزار و ۶۰۰ فقره تسهیلات قرض الحسنه فرزند به مبلغ ۲۶ 
هزار میلیارد تومان به متقاضیان پرداخت شده که این میزان رشد ۴۳ درصدی نسبت به مدت مشابه 
سال قبل داشته است. طبق اعلام بانک مرکزی،  وی در خصوص آمار تسهیلات ودیعه مسکن نیز 
گفت: از زمان ابلاغ مصوبه شورا در تیرماه سال ۱۴۰۱ متقاضیان وام ودیعه مسکن تعداد ۳۵۲۴۸۲ 
تشــکیل پرونده داده اند که از این تعداد ۳۱۰ هزار و ۵۵۳ نفر به مبلغ ۱۸.۲۳ همت موفق به اخذ 

تسهیلات شده اند.

حوزه نظارت بر ناشران 
سازمان بورس زیر ذره بین

برگــزاری میز صنایع و مکاتبه با نهادهــای ذی صلاح برای رفع 
مشــکلات صنایــع، تهیه و تنظیــم گزارش هــای ماهانه، تهیه 
گزارش هــای خاص، اقدامــات لازم در ارتباط با ناشــران اوراق 
بهادار، برگزاری جلسات درون ســازمانی و دوره های آموزشی و 
تجلیل از ناشــران برتر از جمله مهم ترین اقدامات حوزه نظارت 
بر ناشران ســازمان بورس و اوراق بهادار طی نیمه نخست سال 
جاری به شــمار می رود.  به گزارش ایسنا، برگزاری میز صنایع، 
نخستین اقدام صورت گرفته در این حوزه برای حمایت از حقوق 
ســهامداران و رفع چالش های صنایع و تولید بوده است. در این 
زمینه، ســازمان بورس از ســال ۱۳۹۹ و به منظور ایجاد تعامل 
مابین ارکان مختلف بازار ســرمایه با مدیران ارشــد شرکت های 
مختلف بورســی، تصمیم به برگزاری میزهای صنعت گرفت تا از 
این طریق و به واسطه بازوهای نظارتی و ارتباطی سازمان بورس با 
نهادهای حاکمیتی و مکاتبه با وزرای اقتصاد، نفت و صمت در رفع 
معضلات موجود در صنایع اثرگذار باشد؛ نمود برگزاری میزهای 
صنعت سازمان بورس را می توان در قالب لایحه بودجه سنواتی، 
برنامه های توسعه و اصلاح برخی رویه ها در وزارتخانه ها مشاهده 
کرد. در همین زمینه، اداره میزهای صنعت و رتبه بندی ناشــران 
در نیمه نخست سال جاری اقدام به برگزاری پنج میز صنعت در 
حوزه های »استخراج کانه های فلزی«، »متانول«، »قند و شکر«، 
»مواد و محصولات دارویی«، »حمل و نقل، انبارداری و ارتباطات« 
کرد. بر این اساس؛ میز صنعت استخراج کانه های فلزی در تاریخ 
۲۴ اردیبهشت ماه با مشارکت وزارت صنعت، معدن و تجارت، میز 
صنعت متانول در تاریخ ۲۴ خرداد ماه با همکاری وزارت نفت، میز 
صنعت قند و شکر در تاریخ ۲۴ تیر ماه با همکاری وزارت صمت 
و میز صنعت مواد و محصولات دارویی در تاریخ ۲۱ مرداد ماه با 
مشارکت وزارت امور اقتصادی و دارایی برگزار شد و میز صنعت 
»حمل و نقل، انبارداری و ارتباطات« نیز در دستور کار قرار دارد. 
طبق اعلام حوزه نظارت بر ناشران سازمان بورس و اوراق بهادار، 
طی نیمه نخســت ســال جاری تعداد ۲۳ هزار و ۸۵۹ اطلاعیه 

منتشر و تعداد ۹۴۸ شرکت در مجامع شرکت کرده اند.

طی نیمه ماه نخست امســال، میزان واردات اقلام فولادی در حدود ۱.۳ 
میلیــون تن بوده و بخش قابل توجه نیاز فولادی کشــور از تولید داخل 
تامین شده اســت. واردات فولادی ها در مدت مذکور سال جاری نسبت 
به مدت مشابه سال گذشته در انواع مقاطع و محصولات فولادی افزایشی 
رقم خورده، در مورد شمش تغییری نداشته و برای آهن اسفنجی همچنان 
صفر اســت.به گزارش ایســنا، بر اســاس آمار ارائه شــده توسط انجمن 
تولیدکنندگان فولاد ایران، طی شــش ماهه نخست سال جاری مجموع 
واردات انواع مقاطع فولادی، شــمش فولادی و محصولات فولادی حدود 
یک میلیون و ۳۴۱ هزار تن ثبت شــده اســت که برای مقاطع فولادی و 
محصولات فولادی بین ۴.۹ درصد تا ۱۰۲ درصد بیشتر شده، اما واردات 
شمش تغییری نداشته و همان ۱۰۰۰ تن در شش ماهه سال گذشته بوده 
است؛ ضمن اینکه کشــور همچنان بی نیاز از واردات آهن اسفنجی بوده 
اســت.طبق آمار، میزان واردات مقاطع طویل فولادی که در شــش ماهه 
ابتدایی سال گذشته ۴۱ هزار تن ثبت شده بود در مدت مشابه امسال به 

۴۳ هزار تن رسیده و بدین ترتیب ۴.۹ درصد افزایش یافته است.بیشترین 
میزان حجم وارداتی فولاد در مدت مذکور سال جاری مختص محصولات 
فولادی معادل ۶۷۰ هزار تن اســت که ۱۴۵ هزار تن آن در شهریور ماه 
وارد شــده است. میزان واردات محصولات فولادی نسبت به میزان آن در 
نیمه نخست سال گذشته معادل ۳۵۱ هزار تن قریب به ۹۱ )۹۰.۹( درصد 
افزایش یافته اســت. میزان واردات مقاطــع تخت فولادی نیز در مجموع 
شش ماه ابتدایی امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته ۱۰۲.۳ درصد 
بیشــتر شــده و از ۳۱۰ هزار تن در مجموع واردات طی شش ماهه سال 
گذشته به ۶۲۷ هزار تن در مدت مشابه امسال رسیده است که ۱۳۸ هزار 
تن آن در ششــمین ماه از ســال جاری وارد کشور شده است.طبق آمار، 
در واردات شــمش فولادی نیز امســال به ۱۰۰۰ تن رسیده که همه آن 
بیلت وبلوم بوده و نیازی به واردات اســلب نبوده و مربوط به سه ماهه اول 
اســت. همچنین واردات آهن اسفنجی هم در شش ماهه امسال همچون 

مدت مشابه سال گذشته، صفر ثبت شده است.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران

sobheqtesad@   سال نوزدهم    5000 تومان   شماره 5253سه شنبه 2 آبان 1402  8 ربیع الثانی 1445  24 اکتبر 2023 @sobheqtesad sobhe-qtesad

بررسی ها می گویند میزان مصرف انرژی در ایران تقریبا ۶۰ درصد از میانگین جهانی بیشتر است. عددی که کشورمان را به چهارمین مصرف کننده عمده گاز 
در جهان تبدیل کرده است. بد مصرفی علاوه بر زیان مالی، خسارت های جبران ناپذیری را به همراه دارد. تجربه قطعی برق و گاز در سال های گذشته، برای 
مردم کشورمان سختی و مشکلاتی را به وجود آورد، مسئله ای که در بیمارستان ها، صنایع و کارخانه ها می تواند خسارت های مالی سنگین و گاهاً جانی را به 

دنبال داشته باشد. با این وجود به نظر می رسد هنوز توجه کافی به لزوم مصرف بهنیه انرژی در کشور وجود ندارد.

www.sobh-eqtesad.ir

اصلاح الگوی مصرف انرژی توسط مردم، امر حیاتی برای 
آینده کشور

info@sobh-eqtesad.ir

واردات برخی کالاهای 
کشاورزی به عراق ممنوع شد

طبق اعلام ســازمان توسعه تجارت ایران عراق تصمیم گرفته به 
طور موقت واردات برخی محصولات کشاورزی را ممنوع کند.به 
گزارش ایسنا، فرزاد پیلتن - مدیرکل غرب آسیای سازمان توسعه 
تجارت ایران- از توقف صادرات برخی محصولات کشــاورزی به 
عراق خبر داده و گفته که بر اساس اعلام بخش رایزنی بازرگانی 
ســفارت عراق در تهران، دولت این کشور در راستای حمایت از 
تولیــدات داخلی خود، ورود برخی محصولات کشــاورزی مانند 
گوجه  فرنگی، خیــار و هندوانه را به این کشــور به طور موقت 
ممنوع اعلام کرده و همچنین بر تداوم ممنوعیت واردات ســیب 
زمینی به این کشــور تا اطلاع ثانوی تاکید کرده اســت.به گفته 
وی صادرات ایــران به عراق طی نیمه اول ســال ۱۴۰۲ حدود 
۴.۵ میلیارد دلار بوده که حدود ۲۰ درصد آن شامل محصولات 
کشاورزی بوده است.گفتنی است؛ بر اساس اطلاعات قبلی منتشر 
شده از سوی سازمان توسعه تجارت ایران، در شش ماهه نخست 
ســال ۱۴۰۲ صادرات ایران به کشورهای حوزه غرب آسیا شامل 
عراق، امارات، کویت، عمان، قطر، عربستان، بحرین، یمن، سوریه، 
لبنــان، اردن و ترکیه ۱۰ میلیــارد و ۳۴۶ میلیون دلار بوده که 
۴۵ درصد از صادرات کل کشــور به جهان را شــامل شده است. 
همچنین صادرات ایران به کشورهای یاد شده در مقایسه با مدت 
مشابه سال ۱۴۰۱، حدود ۶۰۰ میلیون دلار، معادل شش درصد 
رشد داشته اســت.  از نظر وزنی نیز صادرات ایران به کشورهای 
این حوزه در نیمه اول امسال ۳۰ میلیون و ۳۸۷ هزار تن بوده که 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته با حدود ۶ میلیون و ۳۷ هزار 
تن افزایش، رشد ۲۵ درصدی را تجربه کرده است.در میان گروه 
کشــورهای یاد شده عراق با ۴.۵ میلیارد دلار، امارات با حدود ۳ 
میلیــارد دلار، ترکیه با ۲.۴ میلیارد دلار به ترتیب مقاصد اول تا 
سوم صادراتی کشور بودند. همچنین صادرات به کشور عراق در 
نیمه اول امسال با ۳۳ درصد رشد از نظر ارزش و ۴۰ درصد از نظر 
وزن مواجه بوده است.همچنین آمار منتشر شده از سوی سازمان 
نشان می دهد در نیمه اول امسال نخستین مقصد صادراتی ایران 

برای محصولات صنعتی و کشاورزی ایرانی، عراق است.

گزیده خبر

در نیمه نخست امسال

چه میزان از نیاز کشور به فولاد از خارج تامین شد؟

رئیسی در جلسه شورای عالی انرژی:

بررسی و ارائه راهکارهای بهینه سازی مصرف انرژی

رئیس دیوان عدالت اداری:

بنیاد مسکن حق اخذ وجه برای تغییر 
کاربری اراضی را ندارد

نفت در سراشیبی کاهش قیمت افتاد

رئیس دیوان عدالت اداری در نامه ای به رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی، عدم توجه به دادنامه های صادره 
از هیات عمومی دیوان عدالت اداری را موجب هدر رفت بیت المال و تضییع حقوق افراد دانست. به گزارش 
ایســنا به نقل از روابط عمومی دیوان عدالت اداری، حجت الاسلام حکمتعلی مظفری رئیس دیوان عدالت 
اداری طی نامه ای به رئیس بنیاد مســکن انقلاب اســلامی یادآور شد؛ اخذ وجوه تحت عنوان هزینه ارائه 
خدمات فنی در ازای موافقت با تغییر کاربری، ورود اراضی به محدوده روستا، تفکیک پلاک و سایر وظایف 

مقرر در قانون که بنیاد مسکن انقلاب اسلامی عهده دار انجام آن می باشد....

ایران در تولید پلیمر رکورد زد

عمر سموم کشاورزی به آخر رسید؟
سخنگوی صنعت آب در پاسخ به ایسنا عنوان کرد

هدف گذاری حفر ۱۰ حلقه چاه برای برداشت آب های ژرف
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گزیده خبر
ستاد دیه کشور:

۲۲۰۶ مرد ایرانی بابت 
»مهریه« در زندان هستند

رئیس هیات امناء ســتاد دیه گبا بیان اینکــه در حال حاضر ۲۲۰۶ مرد ایرانی 
به دلیل ناتوانی در پرداخت مهریه در زندان هســتند، گفت: قریب به اتفاق این 
افراد نه بابت عســرت در تسویه سکه هایی چند صد تایی که به علت تنگدستی 
در پرداخت ســکه های به عدد انگشتان یک دســت گرفتار آمده اند و مجموعه 
نظام را هم بابت هزینه های مادی ناشــی از نگهداری و مراقبت از این زندانیان 
و هم بابت هزینه های گزاف معنوی مرتبط با آمار دربندان در کشــور، متحمل 
خســارت های ســنگین و بعضاً جبران ناپذیر کرده اند.به گزارش ایسنا به نقل از 
روابط عمومی ستاد دیه کشور، سید اسدالله جولایی رئیس هیات امناء این نهاد 
حمایتی با اعلام تعداد آزادی ها در سال ۱۴۰۲ گفت: علی رغم مشکلات معیشتی 
اما خیرین خداجو در سراسر کشــور با حمایت از زندانیان جرایم غیرعمد طی 
شش ماهه نخست ســال، زمینه آزادی ۱۹۲ محبوس زن و ۴۰۳۲ مرد بدهکار 
مالی یا محکوم به پرداخت دیات ناشی از سوانح رانندگی و حوادث کارگاهی را با 
مبلغ بدهی نزدیک به ۵۶ هزار میلیارد ریال فراهم نمودند.وی با تفکیک پرونده  
زندانیان حمایت شده افزود: در شمار بدهکاران غیربزهکار ۱۵ پرونده به مطالبه 
دیه حوادث فوتی و جرحی ناشــی از تصادفات رانندگی اختصاص داشــت که 
کمیت این بدهکاران بیش تر به نقش آفرینی خوب ستاد دیه در حوزه پیشگیری 
و اصلاح مواد مربوط قانون به بیمه اجباری شــخص ثالث مربوط می شــود که 
ورودی به زندان ها را در قبال این محکومان راننده ، به صفر نزدیک کرده است.

رئیس هیات امناء ستاد دیه کشور گفت: در فرآیند رسیدگی به زندانیان غیرعمد 
۲۹ مورد به مختومه شدن پرونده بدهکاران دیه مصدومان و فوتی های مرتبط با 
حوادث کار اختصاص داشت و ۳۰ پرونده نیز آن در شمار زندانیان غیربزهکاری 
بودند که مشــمول پرداخت دیات ناشی از ایراد صدمه بدنی یا جرایم شبه عمد 
شده بودند.وی با بیان آثار حسنه اصلاح قانون »صدور چک« در سال های اخیر 
اعلام کرد: با وجود تلاش های صورت گرفته در مجلس و به ســرانجام رسیدن 
اصلاحــات مورد نیاز قانون چک، امروز هرچند آمار عددی چک های برگشــتی 
در کشــور کاهش محسوسی داشته اما متأسفانه موضوع حبس بدهکاران مالی 
گرفتار آمده بابت ضمانت، تعهد ســفته یا دیگر تعهّدات و عقود مدنی همچنان 
به قوت خود باقیســت و از این محل تنها در روزهای سپری شده از سال، تعداد 
۲۶۱۱ مرد و زن ایرانی با حمایت ســتاد دیه از زندان رهایی یافته اند و بیش از 
۱۰۱۱۷ نفر همچنان در بند بسرمی برند. آماری که تقریبا ۶۲ درصد آزادی های 
ستاد دیه در نیمه نخست سال را به خود اختصاص داده است! جولایی با اشاره 
به آمار رو به تزاید زندانیان مهریه یادآور شد: علی رغم خارج کردن پرونده بیش 
از یک هزار و یکصد زندانی بدهکارِ صداق به واســطه تلاش  نمایندگی های ستاد 
دیه در سراســر کشور از چرخه رســیدگی های قضائی و از سوی دیگر با وجود 
تلاش های فراوان مســئولین قضائی و تاکیدات مکــرّر مراجع عظام تقلید دایر 
بر »عدم حبس بدهکاران دیون غیرمعوض« اما متاســفانه هم اکنون ۲۲۰۶ مرد 
ایرانی بابت ناتوانی در تامین کابین زنان خود در بند ندانم کاری گرفتار آمده اند؛ 
افرادی که قریب به اتفاق آن ها نه بابت عسرت در تسویه سکه هایی چند صد تایی 
که به علت تنگدســتی در پرداخت سکه های به عدد انگشتان یک دست گرفتار 
آمده اند و مجموعه نظام را هم بابت هزینه های مادی ناشی از نگهداری و مراقبت 
از این زندانیان و هم بابت هزینه هــای گزاف معنوی مرتبط با آمار دربندان در 

کشور، متحمل خسارت های سنگین و بعضاً جبران ناپذیر کرده اند.

رئیسی در جلسه شورای عالی انرژی:

روند فعلی مصرف انرژی به شکل دقیق بررسی و راهکارهای بهینه سازی ارائه شود
رئیس جمهور با تاکید بــر اهمیت مدیریت توأمان مصرف 
انــرژی در کنار مدیریت تولید، بــه کم توجهی به مدیریت 
مصرف طی سال های گذشته اشــاره و بر برنامه ریزی موثر 
در این زمینه همراه با نظارت منظم و مســتمر بر عملکرد 
دســتگاه های مســئول و برخورد بــا هر گونــه کم کاری 
دستگاه های مذکور تاکید کرد. به گزارش ایسنا، سید ابراهیم 
رئیســی ظهر امروز دوشنبه در جلسه شورای عالی انرژی با 
تاکید بر اهمیت موضوع بهینه سازی مصرف انرژی، این شورا 
را به بررسی دقیق روند فعلی مصرف و ارائه سریع راهکارهای 
بهینه ســازی مکلف کرد. رئیس جمهور با بیان اینکه دولت 
مردمی وارث ناترازی شدید در عرصه انرژی است، رفع این 
ناترازی را با توجه به امکانات و ظرفیت های کشور امکان پذیر 
دانســت و با تقدیــر از اقدامات قابل توجه انجام شــده در 
دولت مردمی، از دســتگاه های مســئول خواست با تلاش 
بیشتر برای رفع ســریع تر این ناترازی، از آسیب های آن به 
بخش های دیگر نظیر صنعت، کشــاورزی و مصارف خانگی 
بکاهند. رئیســی با تاکید بر اهمیت مدیریت توأمان مصرف 
در کنار مدیریت تولید، از کم توجهی به مدیریت مصرف طی 
ســال های گذشته گفت و بر برنامه ریزی موثر در این زمینه 
همراه با نظارت منظم و مســتمر بر عملکرد دســتگاه های 
مســئول و برخورد با هر گونه کم کاری دستگاه های مذکور 
تاکید کرد. افزایش ســهم تولید انرژی هــای تجدیدپذیر، 
بهره گیری از ظرفیت شــرکت های دانش بنیــان در زمینه 
بهینه کردن بیش از پیش مصرف و نیز کاهش اتلاف انرژی، 

تاکید بر اجرای جدی  مقررات ناظر بر کاهش و بهینه شدن 
مصرف انرژی در عرصه ساختمان ســازی و بهبود بهره وری 
مصرف انرژی در عرصه حمل و نقل، صنعت و کشاورزی از 
جملــه راهکارهایی بود که رئیس جمهور برای رفع ناترازی 
انرژی در کشور بر انجام آنها تاکید و دبیرخانه شورا را مکلف 
کرد پیگیر اجرای ســریع این موارد باشد. رئیس جمهور با 
مهم دانســتن نقش مردم در اجرای این تکالیف خطاب به 
دستگاه های متولی مدیریت انرژی کشور گفت: نقش دادن 
به مردم و اســتفاده از راهکارهای تشــویقی قبل از تدابیر 
تنبیهی به شکل موثرتر و ســریع تری شما را به اهداف تان 
خواهد رســاند. ارتقای بازار بهینه سازی انرژی، متنوع سازی 
ســبد تولید و مصرف نهایی انرژی، تقویت زیرساخت های 
استاندارد، تقویت زیرساخت های پایش مصرف انرژی، بهبود 
ظرفیت های صرفه جویی مصرف در بخش ساختمان، توسعه 
شــرکت های خدمات انرژی و بهینه سازی مصرف، کاهش 
مصرف در دســتگاه های اجرایی، فرهنگ سازی در کاهش 
مصرف، ایجاد ظرفیت های قراردادی برای توســعه میادین 
گازی، جمــع آوری گازهای همراه میادین نفتی، توســعه 
ظرفیت های پالایش نفت خام و توســعه ظرفیت های تولید 
انرژی هسته ای و تجدیدپذیر از جمله مصوبات جلسه امروز 
بودند که رئیس جمهور بر ضرورت پیگیری جدی دبیرخانه 
شــورای عالی انرژی برای تسریع در اجرا و ارائه گزارش های 
منظم و مستمر از کمیت و کیفیت پیشرفت کار تاکید کرد.

وزیر دفاع ایران در گفت وگوی تلفنی با وزیر دفاع سوریه گفت: رژیم منحوس صهیونیستی تلاش دارد تا انتقام شکست غیر 
قابل ترمیم و بی سابقه عملیاتی و اطلاعاتی خود را با کشتار کودکان و مردم بی گناه جبران کند.به گزارش ایسنا به نقل از 
وزارت دفاع ، امیر سرتیپ آشتیانی وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح در گفت وگوی تلفنی با سپهبد »محمود عباس« 
وزیر دفاع ســوریه ضمن محکوم کردن جنایات رژیم صهیونیستی به خصوص حمله به بیمارستان المعمدانی غزه گفت: 
وضعیت فلسطین دردآور است و ما را اندوهگین کرده است.وی با اشاره به پیروزی های حماس در عملیات طوفان الاقصی 
گفت: بعد از این موفقیت ها رژیم صهیونیستی ذات و سرشت واقعی خود را با جنایات غیر انسانی در غزه عیان تر کرد.وی 
با محکوم کردن حملات رژیم صهیونیستی در بمباران فرودگاه حلب و دمشق که منجر به شهادت و مجروح شدن افسران 
شجاع و مردم بی گناه سوریه شده است، تصریح کرد: هدف رژیم صهیونیستی از این حملات ارسال این پیام است که این رژیم در تمامی جبه ها قادر به پاسخ جدی 
است و این در حالی است که این رژیم شکننده تر و پوشالی تر از تصوراتی است که ایجاد کرده است.وزیر دفاع ایران با اشاره به گفت وگو تلفنی با وزیر دفاع عراق افزود: 
موضع قاطع دولت عراق و سوریه در اتخاذ مواضع مستقل و ضد عادی سازی روابط با رژیم صهیونیستی می تواند الگویی برای آن دسته از کشور های عربی باشد که 

به دنبال عادی سازی روابط با این رژیم منحوس هستند.

یک عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس گفت: با توجه به جنایات رژیم صهیونیســتی باید از مرحله 
مذاکرات عبور کرد و به مرحله عملیاتی رسید که آن هم با ایجاد جبهه دوم در مقابل اسرائیل میسر می شود تا بتوان جلوی 
زیاده روی های اسرائیل را گرفت. فداحسین مالکی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: روندی که در حوادث غزه مشاهده می شود 
اصلا خوشــایند نیست. اسرائیل تمامی فشارهای بین المللی آتش بس را قبول نکرده و حتی به فرض پذیرش هم بیشترین 
حملات را به مردم بیگناه غزه در زمان آتش بس وارد می کند. لذا باید دیگر از مرحله مذاکره عبور کرد و به مرحله عملیاتی 

رســید آن هم از طریق ایجاد جبهه دوم در مقابل اســرائیل است تا بتوان جلوی زیاده روی های اسرائیل را گرفت. وی با تاکید بر لزوم استفاده از اهرم های سیاسی و 
قهری افزود: آمریکایی ها در پشت صحنه حضور دارند. مواردی همچون حضور ناوگان آمریکایی در خلیج فارس و یا اقدامات دیگر همه نشان می دهد که آمریکا پشت 
صحنه است و آتش بیار معرکه است. از این رو منطقه در شرایط بحرانی قرار می گیرد. باید کشورهای اسلامی در کنار تشکیل جلسه سران کنفرانس اسلامی موضوع 
تشکیل جبهه دوم را هر چه سریعتر عملیاتی کنند. مالکی گفت: اگر اسرائیل جنایاتش را تمام نکند جبهه دوم تشکیل می شود که در آن علاوه بر کشورهای اسلامی 

و منطقه شاهد حضور روس ها و چینی ها به عنوان قدرت های منطقه خواهیم بود. کشورهای قدرتمند اسلامی هم سکوت نخواهند کرد.

در گفت وگوی تلفنی وزرای دفاع ایران و سوریه مطرح شد

مالکی: باید جبهه دومی در مقابل رژیم صهیونیستی تشکیل شودپیروزی مقاومت و شکست رژیم صهیونیستی قطعی است

رئیس قوه قضاییه گفت: اینکه در دادســرا کیفرخواســت صادر شود و در دادگاه 
بدوی، موضوع به اثبات نرسد یا در دادگاه بدوی حکمی صادر شود اما در دادگاه 
تجدیدنظر یا دیوان عالی، موضوع به اثبات نرســد، نشان می دهد که بالاخره در 
جایی اشــکال وجود دارد.به گزارش ایســنا به نقل از مرکز رســانه قوه قضاییه، 
حجت الاسلام والمسلمین محســنی اژه ای امروز دوشنبه )۱ آبان( طی سخنانی 
در نشســت شورای عالی قوه قضاییه، ضمن تبریک ولادت باسعادت حضرت امام 
حسن عسکری )ع( و همچنین اشــاره به در پیش بودن وفات حضرت معصومه 
)س(، اظهار کرد: ضروری است هر چه بیشتر از نعمت وجودی حضرات معصومین 

)سلام الله علیهم اجمعین( و اولاد و احَفاد مطهر آنها بهره مند گردیم.
رئیس قوه قضاییه در ادامه با اشاره به »استمرار جنایات صهیونیست ها علیه مردم 
غزه و سکوت مجامع بین المللی در قبال این جنایات« گفت: جنایات ضدبشری و 
هولناک رژیم صهیونیســتی علیه مردم غزه با حمایت همه جانبه آمریکا و برخی 
کشورهای غربی همچنان ادامه دارد و با کمال تأسف شاهد هستیم که سازمان های 
به اصطلاح بین المللی اقدام مؤثری را برای توقف جنایات صهیونیست های غاصب 
ترتیب نمی دهند که این امر مؤید ناکارآمدی این ســازمان ها و نفوذ کشــورهای 
سلطه گر در آنها است.محسنی اژه ای با اشاره به »صحنه های تکان دهنده جنایات 
صهیونیســت ها در غــزه علیه مردم عــادی و غیرنظامیان و بمبــاران و تخریب 
بیمارســتان ها، مدارس، مســاجد و کلیساها« گفت: همه کشــورهای اسلامی و 
حقوقدانان و مقامات قضایی این کشــورها باید اقدامات مؤثر و عاجلی را در وهله 
نخست برای متوقف کردن جنایات صهیونیست ها ترتیب دهند و در مراحل بعدی 
تدابیری اتخاذ کنند که این قبیل جنایات تکرار نشود و عاملین و مسببین آن نیز 
در همین دنیا به جزای خود برسند و تاوان ددمنشی خود را پس دهند؛ همچنین 
ضروری اســت در مجامع و سازمان های بین المللی نیز در جهت تمهید اقدامات 
علیه صهیونیست ها و حامیان آنها حضوری  فعال تری به هم رساند و اقداماتی را 
برای بازنگری در رویه  این سازمان ها که چشمان خود را به جنایات صهیوینست ها 
می بندنــد، اتخاذ کرد. رئیس قوه قضاییه با اشــاره به ضــرورت حمایت از همه 
مظلومین و محرومین، گفت: باید در راســتای کمک و مساعدت به زلزله زدگان 
افغانستانی نیز تا هر اندازه که می توانیم، تلاش و جهد داشته باشیم؛ نباید آنها را 
نیز فراموش کنیم؛ این همسایگانِ زلزله زده ما امروز در مضیقه و تنگنا هستند و 
ضروری است به یاری آنها بشتابیم.محسنی اژه ای در ادامه نشست امروز با اشاره 
به اول آبان روز کارشــناس، ارجاع امور به فرد متخصص و کارشــناس را یک امر 
عقلایی دانست که از ناحیه دین نیز مهر تأیید خورده است و در همین راستا به 
آسیب شناسی تخصصی برخی رویه ها و فرآیندهای موجود در ارجاع پرونده های 
قضایــی به کارشناســی پرداخت.»جلوگیری از اطاله دادرســی«، »تســریع در 
کارشناســی پرونده ها«،»عدالت در نظام ارجاع« و»شفافیت و نظارت پذیر شدن 
فرآیند کارشناســی ها« از جمله تاکیدات رئیس قــوه قضاییه درخصوص مقوله 
کارشناسی پرونده های قضایی بود.رئیس قوه قضاییه در همین راستا گفت: امروز 
متأسفانه برخی کارشناسی ها »شفاف«، »دقیق« و »امانت دارانه« نیستند و این امر 
مشکلاتی را برای مردم و دادگستری ایجاد می کند و سبب تأخیر در رسیدگی ها 
می شود؛ لذا چنانچه یک کارشناســی از دقت و شفافیت و امانت داری برخوردار 
نبود، باید کارشناس مربوطه را مورد بازخواست و مؤاخذه قرار داد.محسنی اژه ای 

یکــی دیگر از مشــکلات در حــوزه کارشناســی های قضایی را ارجــاع به فرد 
غیرمتخصص یا دارای تخصص کم دانست و گفت: پرونده های قضایی با عنایت به 
مفاد و مندرجاتی که دارند باید به کارشناسان همان حوزه ی مرتبط ارجاع شوند؛ 
اینکه پرونده ای با یک مضمون و محتوای مشــخص به فردی غیرمتخصص برای 
کارشناســی ارجاع شود، ســبب تأخیر در رســیدگی و هزینه زایی برای مردم و 
دادگســتری می گردد.رئیس قــوه قضاییه بر ضرورت تعیین زمــان برای وصول 
نظریات کارشناســی نیز تاکید کرد و گفت: قضات مــا نوعاً برای وصول نظریات 
کارشناسی، زمان تعیین نمی کنند حال آنکه باید این کار صورت گیرد و چنانچه 
یک کارشــناس از ایفاد و ارائه نظریه کارشناسی در مهلت تعیین شده، استنکاف 
کرد باید از او دلیل خواسته شود؛ ضروری است این حس مسئولیت در کارشناسان 
ایجاد شــود که در موعد مقرر، نظریه کارشناسی خود را ارائه کنند تا از هرگونه 
تأخیر در رســیدگی ها و ایجاد زحمت برای مردم و مراجعان به دادگســتری ها 
جلوگیری شود.محســنی اژه ای در ادامه به تبیین و تشــریح مقوله ی مهمِ توزیع 
عادلانه ارجاع به کارشناســان پرداخت و گفت: موضــوع توزیع عادلانه ارجاع به 
کارشناسان از جمله موضوعات بسیار حائز اهمیت است؛ چنانچه این مهم تحقق 
یابد، هم مجموعه کارشناســان و هم قوه قضاییه منتفع خواهند شد و اگر توزیع 
عادلانه ارجاع کارشناســی محقق نگردد، علاوه بر آنکه از دقت در کارشناسی ها 
کاسته می شود، شائبه هایی نیز ایجاد می گردد و خدای ناکرده مفسده هایی به وقوع 
می پیوندد؛ در غیر از دادگستری ها نیز باید بگویم که شنیده ها حاکی از آن است 
که برخی دستگاه های اجرایی و بانک ها دارای ۲ الی ۳ کارشناس مشخص و معین 
هســتند و موضوعات و پروندهای خود را تماماً به این کارشناسانِ محدود ارجاع 
می دهند؛ امری که می تواند شائبه برانگیز و فسادزا باشد! رئیس قوه قضاییه با اشاره 
به ضرورت ضابطه مند بودن تعرفه های کارشناســی، اظهار داشــت: شورای عالی 
کارشناســان رســمی دادگســتری باید در جهت ضابطه مند کردن تعرفه های 
کارشناسی اقدامات مقتضی را ترتیب دهد؛ بعضاً مردم گلایه مند هستند که علاوه 
بر هزینه های کارشناسی، موارد دیگری نیز از جمله هزینه رفت وآمد کارشناسان 
به آنها تحمیل می شــود؛ از ســویی دیگر باید اصلاح تعرفه دستمزد کارشناسان 
رســمی دادگستری در زمان مشــخصی که قانون مقرر داشته صورت گیرد و به 
گونه ای نباشــد که چند ســال این تعرفه تغییر نکند و سپس بعد از چند سال با 
افزایش زیاد همراه باشد؛ البته تعرفه جدید کارشناسی دادگستری از سوی مرجع 
مربوطه به دستگاه قضایی برای تصویب و ابلاغ ارجاع شده است که من به بخش 
ذی صلاح در قوه قضاییه دستور داده ام به گونه ای تمهید کنند که ما در همین یوم 
جاری که مصادف با روز کارشــناس است اقدام به ابلاغ تعرفه جدید کارشناسی 
دادگســتری کنیم. محســنی اژه ای در ادامه به کانون های کارشناســان رسمی 
دادگســتری توصیه کرد کــه مقوله نظارت و آموزش هــای مبتنی بر تجهیزات 
هوشمند و فناورانه را در دستور کار خود قرار دهند تا نظم و انسجام کارشناسی های 
پرونده های قضایی هر چه بیشتر تقویت گردد. رئیس قوه قضاییه همچنین به کلیه 
قضات دســتور داد تا در مفــاد گزارش های ارجاعی کارشناســی نهایت دقت و 
امعان نظر را داشــته باشــند چرا که بعضاً نظریات کارشناسی، درست و صحیح 
هستند اما عدم دقت قاضی و برداشت ناصواب او سبب نقض حکم صادره در مرجع 
بالاتر می گردد و همین امر اطاله دادرســی را در پی دارد. محسنی اژه ای در ادامه 
به مقامات ذی صلاح قضایی دستور داد تا به گونه ای اتخاذ تدبیر و تمهید کنند که 
ورود و خروج کارشناسان رســمی دادگستری به مراجع و مراکز قضایی تسهیل 
گردد و محدودیت های نامتعارفی برای آنها وجود نداشته باشد. رئیس قوه قضاییه 
در ادامه نشست امروز، از نیروهای فراجا و مقامات قضایی استان البرز که با انجام 
اقدامات مجدانه و شبانه روزی عوامل قتلِ کارگردان مشهور سینما و همسرش را 
شناسایی و دستگیر کردند قدردانی به عمل آورد و گفت: در اینگونه موارد به سبب 
گمانه زنی ها، غرض ورزی ها و اخبار کذبی که انتشار می یابد، چنانچه در شناسایی ها 
و دستگیری ها تأخیر ایجاد شــود، بر حجم بی اخلاقی ها و دروغ پردازی ها افزوده 
می گردد اما وقتی به سرعت عوامل یک قتل شناسایی و دستگیر می شوند، جلوی 
خیلی از اقدامات گرفته می شود؛ موردی که در قضیه فوق الذکر شاهد آن بودیم. 
محسنی اژه ای در ادامه نشست امروز مجدداً و موکداً بر اهمیت مقوله ی مبارزه با 
فساد و مفسد تاکید کرد و گفت: مقامات قضایی ذیربط از جمله مسئولان سازمان 

بازرسی و دادستان های سراسر کشور باید مقوله ی مبارزه ی مجدانه با فساد را در 
زمره اولویت های کاری خود قرار دهند؛ مبارزه با فساد امری است تعطیل ناپذیر و 
دائمی و ما نیز علاه بر قاطعیت در مبارزه با فساد، باید عالمانه و دقیق به این قضیه 
بپردازیم .رئیس قوه قضاییه در ادامه نشســت امروز به رئیس دیوان عالی کشور 
دستور داد تا نسبت به آسیب شناسی آن دسته از احکام و آرای صادره از محاکم 
بدوی و تجدیدنظر که در دیوان عالی کشور نقض می شوند و همچنین خودِ آرای 
صادره از دیوان، اهتمام ویژه داشته باشد و چنانچه لازم است در این حوزه مبادرت 
بــه اتخاذ و صدور تذکــرات و تنبیهات و آموزش ها و تشــویقات مقتضی نماید. 
محسنی اژه ای بیان داشت: اینکه در دادسرا کیفرخواست صادر شود و در دادگاه 
بدوی، موضوع به اثبات نرسد؛ یا  در دادگاه بدوی حکمی صادر شود اما در دادگاه 
تجدیدنظر یا دیوان عالی، موضوع به اثبات نرســد، نشان می دهد که  بالاخره در 
جایی اشــکال وجود دارد؛ البته ممکن است بخشــی از این موارد طبیعی باشد؛ 
علی ایحال باید کار در تمام مراحل و مراجع قضایی از استحکام و اتقان برخوردار 
باشد.  رئیس قوه قضاییه بیان داشت: هر مقدار مرجع قضایی بالاتر باشد، اثر کار 
او نیز بیشــتر و مشــهودتر اســت لذا باید حکم و رأی آن نیز از اتقان و استواری 
بیشتری برخوردار باشــد؛ بر همین اساس، آرای خودِ دیوان عالی باید متقن تر و 
محکم تر باشد و به گونه ای نباشد که از خودِ آرای دیوان درخواست اعاده دادرسی 
و اعمال ماده ۴۷۷ صورت گیرد و یا آرای دیوان به لحاظ شــکلی و ماهوی مورد 
ایراد حقوقدانان قرار گیرد؛ لهذا رئیس دیوان عالی کشور به این قبیل موارد اهتمام 
ویژه داشته باشــد.  در بخش دوم جلسه شورای عالی قوه قضاییه »کاظمی فرد« 
رئیس مرکز آمار و فناوری اطلاعات قوه قضاییه با اشاره به اقدامات صورت گرفته 
از سوی این مرکز در زمینه نظام بخشی به روند انتخاب کارشناس در پرونده های 
محاکم قضایی گفت: در حال حاضر »سامانه قرعه کشی سیستمی کارشناسی« به 
صورت انفرادی یا هیئت و بر اســاس »تعداد کارهای ارجاع شده به کارشناس«، 
»رشــته کارشــناس« و »صلاحیت جغیرافیایــی کارشــناس«، پرونده ها را به 
کارشناســان ارجاع می دهد؛ پس از اظهارنظر کارشناســی نیز، دیدگاه قاضی در 
خصوص »ســرعت« و »کیفیت« کار کارشناس اخذ شده و این دیدگاه به اطلاع 
کلیه قضات سراسر کشور در خصوص آن کارشناس رسانده می شود و چنانچه یک 
کارشــناس با دیدگاه های بهتری از ســوی قضات مواجه شود و اصطلاحا امتیاز 
بالاتری را اخذ کند، در انتخاب های بعدی سامانه در اولویت قرار خواهد گرفت. وی 
با بیان اینکه در سامانه مذکور، بخشی با عنوان »مهلت اعلام نظر کارشناسی« نیز 
تعبیه شده اســت، گفت: هم اکنون کلیه نظرات کارشناسی به صورت سیستمی 
)خودکاربری یا دفاتر خدمات قضایی( ارائه می شوند و در سال گذشته نیز حدود 
یک میلیون نظریه کارشناسی به صورت سیستمی دریافت شدند. کاظمی فرد با 
اشــاره به افزایش ۱۰ درصدی میانگین استفاده از سامانه »قرعه کشی سیستمی 
کارشناسی« در مهرماه سال جاری نسبت به شهریور ماه در سراسر کشور، عنوان 
کرد: در حال حاضر قضات استان های سیستان و بلوچستان، یزد، مرکزی، بالای 
۶۰ درصد کارشــناس های خود را از طریق این سامانه انتخاب می کنند. صالحی 
دادستان عمومی و انقلاب تهران نیز در این جلسه با اشاره به روند رسیدگی به یک 
پرونده کثیرالشاکی با ۱۶۶ نفر شاکی در دادستانی تهران گفت: در این پرونده ۴ 
نفر با اســتفاده از مبایعه نامه های عادی و قراردادهای پیش فروش، پیش خرید و 
ســرمایه گذاری، دعوت از افراد برای ســرمایه گذاری و انجام اقدامات متقلبانه و 
استفاده از اسناد مجعول، بعضا یک واحد را به چندین نفر فروخته اند و به عنوان 
ثمن معامله، املاک و خودروهای متعددی را دریافت و به برخی از نزدیکان خود 
منتقل کرده اند. وی ادامه داد: در نتیجه پیگیری های صورت گرفته، متهمان فراری 
این پرونده با عناوین اتهامی مباشــرت در فروش مال غیر، کلاهبرداری، جعل و 
اســتفاده از ســند مجعول و همچنین پولشویی، بازداشت شــدند و قرار تامین 
متناسبی برای آن ها صادر گردید و نسبت به توقیف اموال آن ها نیز اقدامات لازم 
در حال انجام اســت؛ این پرونده پس از تکمیل تحقیقات، با صدور قرار جلب به 
دادرسی و کیفرخواســت، به دادگاه ارسال شد. دادستان تهران همچنین در این 
جلسه، از تشکیل پرونده قضایی در خصوص سقوط بالن متعلق به شهرداری تهران 

که منجر به مصدومیت ۶ نفر شده بود، خبر داد.

رئیس دیوان عدالت اداری:

بنیاد مسکن حق اخذ وجه 
برای تغییر کاربری اراضی را 

ندارد
رئیــس دیــوان عدالــت اداری در 
نامه ای به رئیس بنیاد مسکن انقلاب 
اسلامی، عدم توجه به دادنامه های 
صادره از هیات عمومی دیوان عدالت 
اداری را موجب هدر رفت بیت المال 
و تضییــع حقوق افراد دانســت. به 
گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی 
دیوان عدالت اداری، حجت الاسلام 
حکمتعلی مظفــری رئیس دیوان عدالت اداری طی نامه ای به رئیس بنیاد 
مسکن انقلاب اسلامی یادآور شد؛ اخذ وجوه تحت عنوان هزینه ارائه خدمات 
فنی در ازای موافقت با تغییر کاربری، ورود اراضی به محدوده روستا، تفکیک 
پلاک و سایر وظایف مقرر در قانون که بنیاد مسکن انقلاب اسلامی عهده دار 
انجام آن می باشد خارج از حدود اختیار آن بنیاد بوده و بنیاد مسکن انقلاب 
اسلامی صلاحیتی جهت اخذ وجوه به ازای ارائه خدمات فوق برخوردار نمی 
باشــد. در این نامه تاکید شده است که عدم توجه به دادنامه های صادره از 
هیات عمومی دیوان عدالت اداری موجب طرح شکایت های متعدد بر اساس 
این موضوع به طرفیت بنیاد مســکن انقلاب اسلامی شده است.  به همین 
جهت در راستای تحقق حاکمیت قانون، جلوگیری از هدر رفت بیت المال و 
پیشگیری از طرح شکایات متعدد در دیوان عدالت اداری، به طرق مقتضی 
به متولیان امر در استان ها ابلاغ گردد و ضمن نظارت مستمر، از انقعاد تفاهم 

نامه مغایر قانون با استانداری ها جلوگیری شود.

رئیس قوه  قضاییه:

اینکه کیفرخواست دادسرا در دادگاه به اثبات نرسد یعنی یک جای کار اشکال دارد
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گزیده خبر

نقشه  راهی برای پایش مستمر 
دارایی های فیزیکی صنعت 

کشاورزی

محققان کشــور با اجرای پروژه تحقیقاتی، نقشــه راه کاربردی برای پایش 
مستمر عملکرد دارایی های فیزیکی بخش کشاورزی ارائه کردند. به گزارش 
ایســنا، »طرح ریزی، ارزیابــی و بهبود مدیریت بهره بــرداری و نگهداری-

تعمیرات دارایی های فیزیکی در صنایع کشــاورزی بر پایه مطالعات تجربی 
توسعه یافته« عنوان طرحی است که مهدی خجسته پور، عضو هیات علمی 
دانشــگاه فردوسی مشهد به عنوان استاد راهنما در طرح پسادکتری حمزه 
سلطانعلی عباســکوهی با وی همکاری داشته است. خجسته پور با مدرک 
دکتری تخصصی مهندســی بیوسیستم از دانشــگاه کیوشوی ژاپن درباره 
این طرح، توضیح داد: امروزه به کارگیری تکنولوژی های مکانیزه در مراحل 
تولید و فرآوری انواع محصولات کشــاورزی در کشور ایران با هدف تسریع 
در رونــد تأمین غذای جامعه، در حال گســترش اســت. از طرفی نحوه به 
کارگیــری و مدیریت ایــن نوع از فنــاوری به ویژه ســرمایه های فیزیکی 
نظیر انواع ماشــین آلات، ادوات و تجهیزات، با هدف دســتیابی به حداکثر 
بهره وری در حوزه صنایع کشــاورزی اهمیت زیادی دارد؛ چرا که مدیریت 
منسجم سرمایه ها، نقش محوری در انجام به موقع فعالیت های زراعی دارد. 
خجســته پور ادامه داد: مدیریت صحیح بهره برداری و نگهداری و تعمیرات 
انواع ابزارهای فیزیکی در صنایع کشــاورزی مانند ماشین آلات و تجهیزات 
هم یکی از موارد مهم و تأثیرگذار در این صنعت است. به همین دلیل باید 
استراتژی مناسبی برای داشتن برنامه ریزی های مناسب نگهداری و تعمیرات 
تجهیزات وجود داشته باشد. وی خاطر نشان کرد: برای دستیابی به این امر 
مهم، سه گام اصلی تعریف شده که شامل طرح ریزی یا توسعه فرآیندی بر 
اساس شناخت عوامل تأثیرگذار، ارزیابی بر پایه مطالعات تجربی سازمان یافته 
و ارائــه راهکار با هدف بهبود فرآیندهــای مدیریت بهره برداری و نگهداری 
تجهیزات در صنایع کشاورزی است. به نقل از روابط عمومی بنیاد ملی علم 
ایران، این محقق پســادکتری اضافه کرد: تولید دانش فنی و مدیریتی برای 
بهبود ســاختارها، فراهم کردن شرایط مناسب برای تهیه نقشه راه کاربردی 
و شرایط مناسب برای پایش مســتمر عملکرد تجهیزات و ماشین آلات در 

صنایع کشاورزی از جمله اهداف انجام این طرح بوده است.

سخنگوی صنعت آب در پاسخ به ایسنا عنوان کرد

هدف گذاری حفر ۱۰ حلقه چاه برای برداشت آب های ژرف

گفت وگو با تنها کشاورز دارای گواهی سلامت برنج در محمودآباد مازندران

عمر سموم کشاورزی به آخر رسید؟

ســخنگوی صنعت آب گفت: در هدف گذاری اولیه حفر ۱۰ 
چاه ژرف برنامه ریزی شــده که معادل ۱۰۰۰ میلیارد تومان 
برای این موضوع و طرح های فناورانه در نظر گرفته شده است.

به گزارش ایسنا، عیســی بزرگ زاده امروز در نشستی خبری 
در پاســخ به سوال ایسنا، در خصوص آخرین وضعیت اجرای 
طرح برداشت از آب های ژرف، اظهار کرد: پروژه آب ژرف در 
مرحله مطالعه است، تاکنون چهار حلقه چاه حفر شده و توافق 
نامه ای نیز در همین راستا با معاونت علمی منعقد شده است.

وی افزود: طرح هایی در حال اجرا اســت و اگر اثبات شــود 
که منبع مطمئنی اســت برداشت صورت می گیرد، در دولت 
سیزدهم اتفاق مهمی که در این حوزه افتاد این بود که شورای 
عالی آب ژرف تشــکیل شــد.به گفته سخنگوی صنعت آب 
تاکنون چندین جلســه، دو کمیته مهم علمی و فنی تشکیل 
شده و در حال بررسی موضوع هستیم.بزرگ زاده با بیان اینکه 
یک ماه از ســال آبی جدید گذشته و همچنان هیچ ورودی از 
حق آبه هیرمند نداریم، گفت: چاه نیمه ها دارای وضعیت خوبی 
نیستند، میزان ذخایر فعلی چاه نیمه ها ۴۸ میلیون مترمکعب 
است که نسبت به زمان مشابه سال قبل کاهشی ۶۹ درصدی 
داشــته و هم اکنون میزان پرشدگی چاه نیمه ها تنها ۳ درصد 
است.به گفته وی درحال حاضر فعال ترین طرح های آبی را در 
سیستان وبلوچستان داریم و از نظر تمرکز نیروهای عملیاتی، 
بیشترین تمرکز در این استان است تا چالشی برای هموطنان 

در این اســتان در بحث تأمین آب نداشته باشیم.سخنگوی 
صنعت آب با اشــاره به وضعیت بارش هــا و میزان موجودی 
سدها گفت: میزان بارش ها نسبت به سال گذشته ۳۰۵ درصد 
افزایش یافته اســت، موجودی مخازن نیز ۱۳ درصد افزایش 
داشته اســت به طوری که سال قبل میزان موجودی مخازن 
۱۸.۳ میلیارد مترمکعب ثبت شده که این عدد امسال ۲۰.۲۹ 
میلیارد مترمکعب بوده است.وی با بیان این که میزان ورودی 
آب به ســدها در یک ماه سال آبی جاری ۱.۸ مترمکعب بوده 
که نســبت به عدد ۸۸۰ میلیون مترمکعب مشابه سال قبل 
۳۴ درصد افزایش داشته اســت، اظهار کرد: میزان خروجی 
آب از ســدها در سال آبی جاری نیز ۲.۵۷ میلیارد مترمکعب 
بوده که نســبت به مدت مشابه سال قبل ۳۰ درصد افزایش 
داشته است.سخنگوی صنعت آب با بیان این که ۸.۳ میلیارد 
دلار بــرای طرح های انتقال آب از دریا ســرمایه  گذاری لازم 
است، تصریح کرد: انتقال آب درون سرزمینی آخرین گزینه ای 
اســت که می تواند انجام شود.وی با تاکید بر این که ابتدا باید 
به سراغ مدیریت تقاضا و مدیریت مصرف و همچنین اصلاح 
سبک زندگی و طرح های معیشت جایگزین برویم، اظهار کرد: 
پایداری آب اهمیت زیادی دارد. در بسیاری از موارد طرح های 
انتقال آب مشــکلات این حوزه را افزایش می دهد به همین 
دلیل باید منافع مشــترک تبیین شــود. به گفته بزرگ زاده، 
انتقال آب بین حوزه ای آخرین گزینه ای اســت که باید مورد 

توجه قرار گیرد و وزارت نیرو معتقد است که مدیریت مصرف 
و تقاضا براین امر مقدم است. سخنگوی صنعت آب با اشاره به 
اقدامات صورت گرفته برای آبرسانی به سیستان و بلوچستان 
گفت: سه بسته کاری برای این موضوع در نظر گرفته ایم، بسته 
اول طرح های اضطراری بوده که بخشــی از آن اجرایی شده و 
در همین راســتا ۱۱۵ حلقه چاه حفر شده است. وی با بیان 
این که طرح میان مدت که از آبخوان شــرقی آب به ســمت 
زاهدان و سیســتان و بلوچســتان منتقل می شود، در دست 
بررسی قرار دارد که ۱۱ هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان هزینه آن 

برآورد شــده است، اظهار کرد: امسال ۵۰۰ لیتر در شبانه روز 
در راســتای این طرح وارد مدار می شــود. به گفته وی طرح 
بلندمدت در این حوزه طرح انتقال آب از دریاست که تاکنون 
بیــش از ۱۳ درصد پیشــرفت دارد و ۶۰ هزار میلیارد تومان 
نیز برای این کار تبیین شده است که تامین مالی آن صورت 
گرفته اســت. سخنگوی صنعت آب با اشاره به اولویت گذاری 
برای اجرای طرح های مقابله ای بــا بحران آب اظهار کرد: در 
سیســتان، مشهد، تهران، گلســتان و بخشی از استان فارس 

طرح های مورد توجه قرار گرفته است.

ایســنا/مازندران طی پنجاه ســال گذشــته ســموم 
شیمیایی، آفت کش ها و انواع کودهای شیمیایی جزء 
ضروری دنیای کشــاورزی بوده اند و تقاضا برای تولید 
و توزیع این نهاده ها باعث افزایش تولید شده است، اما 
مصرف بیــش از حد و بی رویه آنها در درازمدت منجر 
به بروز برخی بیماری ها شــده و نه تنها کشــاورزان و 
مصرف کنندگان محصولات کشــاورزی، بلکه محیط 
زیست نیز صدمه می بینند.مازندران با ۴۶۰ هزار هکتار 
زمین زراعی باغی سالانه حدود ۷ میلیون و ۵۰۰ هزار 
تن انواع محصولات کشاورزی تولید می کند و در تولید 
۱۵ نوع از ۷۲ نوع محصولات کشاورزی استان از جمله 
برنج، مرکبات، کیــوی، گل و گیاه، مرغ و آبزیان رتبه 
اول تا ســوم کشــور را دارد.طبق آمار رسمی در حال 
حاضر ۱۱۲۲ فروشگاه مجاز سموم کشاورزی در استان 
فعال است که راهکارهای مقابله با انواع بیماری آفات را 
مطرح می کنند؛ در همین زمینه پژوهشگران راه هایی 
را برای مقابله با معضلات و ســالم سازی فعالیت های 
کشــاورزی ارائه می دهند؛ یکی از این راهکارها کشت 
ارگانیک و مبارزه بیولوژیکی با آفات بوده اســت.فعلا 
نرود/عمر سموم کشاورزی به آخر رسید؟اقدام به کشت 
ارگانیک برای پیشگیری از شیوع سرطان تنها کشاورز 
دارای گواهی ســلامت محصول در محمودآباد گفت: 
توانستم در ســال ۱۳۹۴ محصول سالم برنج را تولید 
و استاندارد سلامت آن را دریافت کنم.محمد شاکری 
تنها کشاورز دارای گواهی محصول سالم در محمودآباد 
در گفت وگو با ایسنا گفت: از دهه نخست سال ۱۳۹۰ 
با توجه به انتشار گزارش های متعدد از طریق سازمان 
بهداشــت و درمان و همچنین جهاد کشاورزی مبنی 
بر افزایش شــیوع بیماری ســرطان، اقدام به کشــت 
ارگانیــک کردیم. وی افزود: مرکز تحقیقات و ترویج و 
توسعه تکنولوژی هراز در ســال ۱۳۸۸ برنامه ای را با 

عنوان انتقال یافته های کشاورزی در مزرعه من برگزار 
کرد. شــاکری با عنوان اینکه تحقیقــات و یافته ها از 
متخصصین مرکز تحقیقات برداشت شده بود، تصریح 
کرد: این افراد متوجه شــدند که یکی از عوامل شیوع 
بیماری سرطان استفاده بیش از حد از این نهاده ها بوده 
است.فعلا نرود/عمر سموم کشــاورزی به آخر رسید؟ 
این کشــاورز محمودآبادی با اذعان به اینکه استفاده 
بیــش از حد از کود اوره که به مــرور زمان به نیترات 
تبدیل می شود و یک ماده سرطان زا است را خطرناک 
برشــمرد و ذکر کرد: این مواد بیــش از حد در بافت 
محصولات باقی می ماند و به ســلول های بدن آسیب 
جدی وارد می کند و همین موضوع می تواند زمینه ساز 
بیماری های خاص شــود.او ادامه داد: در همان سال، 
مدیریت تلفیقی مزرعه را در پیش گرفتیم و اســتفاده 
از ســم را حــذف و مصرف کود شــیمیایی را کاهش 
دادیم.شــاکری خاطرنشــان کرد: موفق شدیم مبارزه 
با آفات به روش بیولوژیکی در ســال ۱۳۹۴ محصول 
ســالم برنج را تولید کرده و اســتاندارد سلامت آن را 
دریافت کنیم.شاکری بیان کرد: طی آزمایشاتی که بر 
روی برنج انجام شــد، درصد تمام آلاینده های موجود 
در برنج از حد مجاز هــم پایین تر بود و انواع مختلف 
آزمایشات سموم، آفات، فلزات سنگین و غیره بر روی 
محصول ما انجام شــد.فعلا نرود/عمر سموم کشاورزی 
به آخر رسید؟کشــت برنج منهای ســم این کشاورز 
دارای گواهی ســلامت محصول در محمودآباد مبارزه 
مکانیکی را تنها روش جلوگیری از آفت زدگی محصول 
برنج خود برشــمرد و یادآور شد: استفاده از زنبورها و 
روش های طبیعی را بیشــتر از ۱۰ ســال است که در 
پیش گرفته ایم تا ســموم شیمیایی در مزرعه استفاده 
نشــود.وی تاکید کرد: کشت محصولات سالم نیازمند 
اطلاعات بسیار دقیقی است و کشاورز باید تغذیه خاک 

و استفاده از مقدار آب مورد نیاز را در کشاورزی بداند.
شــاکری افزود: شاید در کشت هایی که در آنها از کود 
و سموم شیمیایی اســتفاده می شود، میزان محصول 
زیاد باشد اما کشــت ارگانیک دارای سلامت بیشتری 
است.این کشاورز محمودآبادی با تاکید بر اینکه جامعه 
مــا باید به ســویی برود که قیمت محصولات ســالم 
افزایش یابد تا کشاورزان بتوانند کشاورزی ارگانیک را 
جایگزین کشاورزی با سموم شیمیایی کنند و شرایط 
بد اقتصادی شامل حال آنها نشود، اظهار کرد: سلامت 
باید از مزرعه به طور مســتقیم به سفره مردم برسد و 
هزینه این روش کشت بسیار زیاد است.او خاطرنشان 
کرد: مراحل کار از شــروع بذرپاشــی تا برداشت را به 
صورت مکانیزه انجام می دهیم و پس از برداشت ۲۴ تا 
۳۰ درصد برنج دارای رطوبت است که اگر ۲۴ ساعت 
در همان وضعیت بماند، محصول قارچی می شــود که 
همان قارچ هم ســرطان زا است.فعلا نرود/عمر سموم 

کشاورزی به آخر رسید؟
شاکری اظهار کرد: ما پس از برداشت محصول، آن را در 
خشک کن منزلی که داریم خشک می کنیم تا محصول 
ما سالم باشد.کشاورز دارای گواهی سلامت محصول در 
محمودآباد با عنوان اینکه ارگانیک به معنای قابل تجزیه 
بودن اســت و ما در ایران محصولات زیســتی داریم، 
گفت: بهتر است در آینده همه کشاورزان به این روش 
روی بیاورند تا بتوانیم جامعه سالم تری داشته باشیم.

آموزش و ترویج کشــاورزی ارگانیک محمد هادی زاده 
هم در این باره به خبرنگار ایســنا در رابطه با کشــت 
محصولات ســالم گفت: در اراضی زراعی محمودآباد 
به جهت ســابقه استفاده از کود و سموم شیمیایی در 
سال های گذشــته و منابع آبی و خاکی دارای عناصر 
حداقلی، تولید محصول ارگانیک امکان پذیر نبوده ولی 
کشــاورزانی در این شهرستان وجود دارند که اقدام به 
تولید محصول ســالم می کنند.مدیر جهاد کشاورزی 
محمودآبــاد با بیان اینکه جهاد کشــاورزی با رویکرد 
مصرف بهینه کود، سم و آلاینده های زیست محیطی 
کلاس های آموزشی ترویجی برای آشنایی باغداران با 
شیوه های اجرایی کنترل آفات به غیرشیمیایی برگزار 
می کند، اظهار کرد: مبارزه با آفات به روش بیولوژیک 
در کشــاورزی مبتنی بر فناوری های روز دنیا است و 
برخی افراد کشــاورزی ارگانیک را بســیار ســنتی و 
غیرمــدرن می داننــد. وی با تاکید بر اینکه ســلامت 
تولیدات کشــاورزی به دلیل مصرف کودها و ســموم 
شیمیایی در معرض تهدید قرار می گیرند، یادآور شد: 
باید اســاس کار در تولیدات کشــاورزی تامین کننده 
سلامت مردم بواسطه مصرف فرآورده های غذایی سالم 
باشــد. فعلا نرود/عمر سموم کشاورزی به آخر رسید؟ 
این مسئول، بهبود شرایط سلامت افراد، ایجاد و حفظ 
امنیت اقتصادی، ایجاد خوداتکایی در تولید محصولات 
کشــاورزی، کاهش آلودگی خاک و دوام و ماندگاری 
بیشتر محصولات تولیدی را از نتایج هدایت کشاورزان 
و باغداران به تولید محصول ارگانیک و عاری از هرگونه 

سموم شیمیایی در کلاس های آموزشی دانست.

نفت در سراشیبی کاهش قیمت 
افتاد

قیمت نفت در معاملات روز دوشــنبه با ادامه تلاش هــای دیپلماتیک برای مهار 
درگیری در ســرزمین های اشغالی فلسطین، بیش از یک دلار در هر بشکه کاهش 
پیدا کرد.به گزارش ایسنا، بهای معاملات نفت برنت با ۷۹ سنت کاهش، به ۹۱ دلار 
و ۳۷ سنت در هر بشکه رسید در حالی که ابتدای معاملات بیش از یک دلار کاهش 
داشت. بهای معاملات وست تگزاس اینترمدیت آمریکا با ۹۱ سنت کاهش، به ۸۷ 
دلار و ۱۷ سنت در هر بشکه رسید.هر دو شاخص بازار جهانی نفت، هفته گذشته 
بیش از یک درصد افزایش یافته بودند که دومین رشــد هفتگی متوالی آنها بود و 
تحت تاثیر نگرانی نسبت به مختل شدن عرضه نفت از خاورمیانه به دنبال درگیری 
میان مبارزان فلسطینی و رژیم صهیونیستی روی داد.واندانا هری، موسس شرکت 
»واندا اینسایتس« اظهار کرد: عدم آغاز عملیات زمینی رژیم صهیونیستی در شمال 
غزه و مذاکره برای آزادی اســرا، تا حدودی مایه آرامش بازار شده است.تحلیلگران 
گروه بانکی ANZ Research نظر مشــابهی داشتند و اعلام کردند این امید به وجود 
آمده که جنگ میان گروه های فلسطینی و رژیم صهیونیستی، به کشورهای دیگر 
خاورمیانه گسترش پیدا نخواهد کرد.اما در جدیدترین تحولات، رژیم صهیونیستی، 
غزه را بمباران کرد و لبنان را هدف حملات هوایی قرار داد. بازارهای سهام آسیایی 

در معاملات روز دوشنبه، قرمزپوش شدند.

متخصصان یک شرکت دانش بنیان توانستند دستگاه خوانش هوشمند مدارک شناسایی با استفاده از هوش مصنوعی را به 
تولید رساندند.به گزارش ایسنا، مهدی هاشمی، مدیرعامل این شرکت دانش بنیان با اشاره به طراحی، تولید و تجاری سازی 
دستگاه اسکنر هوشمند پاسپورت، کارت ملی و مدارک، گفت: صرف زمان زیاد برای ثبت اطلاعات مدارک به صورت دستی 
چالشی در این زمینه بود؛ از این رو طراحی این دستگاه ها را در دستور کار قرار دادیم. این دستگاه از قابلیت خوانش اطلاعات 
مدارک بدون دخالت کاربر و با اســتفاده از فناوری هوش مصنوعی برخوردار اســت و می تواند جعلی بودن مدارک را نیز 
تشخیص دهد.هاشمی ادامه داد: سرعت، دقت و امنیت از مزایای دستگاه اسکنر هوشمند است و دامنه استفاده این دستگاه 
به قدری گســترده اســت که علاوه بر هتل، در کنترل ترددهای بین المللی، آژانس های مسافربری، مراکز صدور ویزای الکترونیک، سامانه های کنترل تردد مراجعین، 
فرودگاه ها و نفتکش های تجاری نیز توسعه یافته است.به نقل از  معاونت علمی ریاست جمهوری، مدیرعامل این شرکت دانش بنیان، سرعت دستگاه و استخراج اطلاعات 
هویتی فارســی از مدارک فارســی و عربی را وجه تمایز این دستگاه بومی با نمونه های خارج عنوان کرد و یادآور شد: این محصول تولید داخل، علاوه بر جلوگیری از 
واردات توانسته است به کشورهای عراق و افغانستان نیز صادرات داشته باشد. قیمت نمونه های خارجی این محصول به دو یا سه برابر قیمت نمونه داخلی می رسد و 

این در حالی است که دستگاه تولیدی ما از امکانات بیشتری نیز برخوردار است.

نایب رئیس کمیسیون پتروشیمی اتحادیه صادرکنندگان نفت، گاز و پتروشیمی از افزایش تولید پلیمر در کشور خبر داد و 
گفت: در طی ماه شهریور یکی از شرکت های بزرگ این حوزه ۱۶۸ هزار تن انواع محصولات تولید کرده که نسبت به شهریور 
۱۴۰۱ دارای ۹ درصد رشد بوده است. به گزارش ایسنا، محمدرضا حیدرزاده در جمع خبرنگاران با بیان اینکه صنعت پلیمر 
جزو صنایع استراتژیک کشور است و ارزآوری بالایی دارد و ما می توانیم با توجه به مزیت های این صنعت و شرایط کشور خود 
به این اهداف برســیم، اظهار کرد: در حال حاضر کمیته هایی با کشورهای هدف صادرات تشکیل شده تا معضلات صادرات 
رفع شــود. یکی از معضلاتی که در داخل کشور وجود دارد، کمبود مواد اولیه صنایع پلیمر و افزایش قیمت آن است. وی با 

بیان اینکه علاوه بر این موضوع عدم توانایی در نوسازی ماشین آلات نیز مشکلی اساسی است، گفت: برنامه ریزهایی صورت گرفته که این مشکلات با تعامل بین بخش 
خصوصی، اتاق بازرگانی و کشورهای هدف رفع شود. نایب رئیس کمیسیون پتروشیمی اتحادیه صادر کنندگان نفت، گاز و پتروشیمی با بیان اینکه میزان تولید واقعی 
محصولات پلیمری در جهان بالغ بر ۳۹۰ میلیون تن و در خاورمیانه ۳۶ میلیون تن است، اظهار کرد: سهم تولید عملی محصولات پلیمری در ایران با ۸.۱ میلیون تن 
از مجموع ظرفیت اسمی ۸.۸ میلیون تنی، از تولید عملی محصولات پلیمری جهان و خاورمیانه به ترتیب ۲ و ۲۳ درصد است. مدیرعامل شرکت پلیمر آریاساسول با 
بیان اینکه تولید تجمعی نیمه اول سال ۱۴۰۲ معادل ۱،۰۱۴ هزار تن بوده که این میزان تولید نسبت به دوره مشابه سال گذشته دارای ۳ درصد رشد داشته است، 
گفت:ســود ۶ ماهه این شــرکت معادل مبلغ ۵، ۷۵۱ میلیارد تومان برآورد شده که این سود معادل ۳۵ درصد مبلغ فروش این شرکت در دوره مذکور بود، همچنین 

نسبت به دوره مشابه سال گذشته دارای ۱۲ رشد است.

تشخیص مدارک جعلی با دستگاه بومی از طریق 
هوش مصنوعی

ایران در تولید پلیمر رکورد زد

معاون سرمایه گذاری سازمان منطقه آزاد اروند خبرداد

رشد ۱۰۰ درصدی صدور 
مجوزهای سرمایه گذاری 
منتج به قرارداد در منطقه 

ازاد اروند

ایسنا/خوزستان معاون سرمایه گذاری و توسعه کسب و کارهای سازمان 
منطقه آزاد اروند از رشد ۱۰۰ درصدی صدور مجوزهای سرمایه گذاری 
منتج به عقد قرارداد در نیمه نخســت امســال خبر داد.روح الله خزایی 
در گفت و گو با ایســنا، با اشاره به ارتقاء ســازمان منطقه آزاد اروند در 
شــاخص های اقتصادی در شش  ماه نخست ســال جاری، اظهار کرد: 
در نیمه نخســت امســال شــاخص های میزان تقاضای مشــارکت در 
ســرمایه گذاری، جذب سرمایه، واگذاری زمین به سرمایه گذاران، صدور 
مجوزهایی که منتهی به عقد قرارداد شــده، صادرات، واردات، درآمد و 
جذب ســرمایه گذاری رشد چشمگیری داشــته اند.وی افزود: براساس 
ارزیابی های انجام شــده ســازمان منطقه آزاد اروند در یکسال اخیر در 
تمام این شــاخص ها، نمودارهای افزایشــی را تجربه کرده است.معاون 
سرمایه گذاری و توســعه کسب و کارهای ســازمان منطقه آزاد اروند، 
تصریح کرد: در شاخص تسهیل در امر تولید، منطقه آزاد اروند بالاترین 
ســرعت صدور مجوز و واگذاری زمین به سرمایه گذار را در میان مناطق 

آزاد کشور در اختیار دارد و در این زمینه عملکرد مطلوبی داشته است.
خزایی با اشــاره به حذف بروکراســی های اداری و طی کردن فرآیندها 
بر بســتر فضای الکترونیک و ســامانه های برخط، عنوان کرد: براساس 
اعلام دبیرخانه مناطق آزاد کشــور، ســریع  ترین ســاز و کار در حیطه 
صدور مجوز و واگذاری قطعه زمین، در اختیار منطقه آزاد اروند اســت.

وی ادامه داد: همچنین سال جاری تنها سالی است که بیشترین مجوز 
سرمایه گذاری منتج به عقد قرارداد با سرمایه گذار در منطقه صادر شده 
است. پیش از این مجوزهای ســرمایه گذاری صادر می شد که منجر به 
عقد قرارداد نمی شــد.معاون ســرمایه گذاری و توسعه کسب و کارهای 
ســازمان منطقه آزاد اروند خاطرنشان کرد: در این زمینه امسال صدور 
مجوزهای ســرمایه گذاری منتج به عقد قرارداد با سرمایه گذاران رشدی 

۱۰۰ درصدی داشته و همه آن عملیاتی شده اند.
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ناسا و »دانشگاه کالیفرنیا برکلی« از همکاری خود برای ساخت یک 
مرکز فضایی بزرگ در ســیلیکون ولی خبر داده اند.به گزارش ایسنا و 
به نقل از اسپیس، »دانشگاه کالیفرنیا برکلی«)UC Berkeley( و »مرکز 
تحقیقات ایمز« ناسا به تازگی اعلام کرده اند که قصد دارند یک مرکز 
فضایی بزرگ دو میلیارد دلاری را در سیلیکون ولی بسازند.همکاری 
بین دانشگاه کالیفرنیا برکلی و مرکز تحقیقات ایمز، بیش از دو دهه 
است که تحت عنوان »مرکز فضایی برکلی« ادامه دارد. اعضای گروه 
گفتند که این یک محل آموزشی برای نسل بعدی متخصصان فضایی، 
از مهندسان و کاشفان گرفته تا رهبران تجاری در صنعت خصوصی رو 
به رشد فضا خواهد بود.»یوجین تو«)Eugene Tu( مدیر مرکز تحقیقات 
ایمز گفت: ماموریت ناسا دو جنبه دارد که یکی از آنها الهام بخشیدن 
به نســل بعدی کاشفان و دیگری، انتشــار فناوری ها و تحقیقات ما 
برای منافع عمومی اســت. همکاری بین ناسا و پژوهشگران دانشگاه 
در راســتای این ماموریت قرار دارد.ساخت و ســاز احتمالا در سال 
۲۰۲۶ آغاز خواهد شد و فعلا در انتظار تکمیل موفقیت آمیز بررسی 
زیست محیطی است. دانشگاه کالیفرنیا برکلی قصد دارد نزدیک به ۱۰ 
درصد از ۱۳۰ هزار متر مربع فضای اداری و امکانات تحقیق و توسعه 
مرکز جدید را اشغال کند.»دن کینگزلی«)Dan Kingsley( از شرکت 
توسعه دهنده املاک تجاری »اس کی اس پارتنرز«)SKS Partners( که 
در این پــروژه همکاری می کند، گفت: طیف گســترده ای از صنایع 
خصوصی آماده اجاره دادن بقیه امکانات هستند.امید است که مرکز 
فضایی برکلی به کانونی برای پیشــرفت ها در زمینه های گوناگون، از 
رباتیک فضایی و علوم ســیاره ای گرفته تا هوانوردی خودکار تبدیل 
شود.»الکســاندر باین«)Alexandre Bayen( اســتاد مهندسی برق و 
علوم رایانه دانشگاه کالیفرنیا برکلی گفت: ما امیدواریم اکوسیستمی 
را ایجاد کنیم که اســتعدادهای برکلی بتواننــد با بخش خصوصی 
همکاری داشــته باشــند و گروه های تحقیق و توسعه خود را در آن 
مســتقر کنند. از آنجا که ما در قلب ســیلیکون ولی به اســتعداد و 
فناوری ناسا نزدیک خواهیم بود، امیدواریم از آن برای مشارکت های 
آینده اســتفاده کنیم.همکاری دانشگاه کالیفرنیا برکلی و ناسا علاوه 
بر تقویت کردن تحقیقات، به رشــد گسترده تر نیروی کار هوافضا و 
توسعه همکاری بین دانشگاهیان و ناسا کمک می کند.یوجین تو گفت: 
ما معتقدیم که تحقیقات و توانایی های دانشــگاه بزرگی مانند برکلی 
را می توان به کارهایی اضافــه کرد که در مرکز تحقیقات ایمز انجام 
می شوند. ما به یک روش ویژه تر می خواهیم قابلیت نزدیک شدن به 
دانشجویان بیشتری را در سطح کارشناسی و کارشناسی ارشد داشته 
باشیم. همچنین، ما می خواهیم امکان توسعه مشارکت های بالقوه با 
اعضای هیئت علمی در آینده وجود داشته باشد. مرکز فضایی برکلی، 
فرصت هایی را برای متخصصان کنونی حوزه صنعت فراهم می کند تا 
مهارت های خود را در فناوری های جدیدی مانند یادگیری ماشــینی 
و علم داده ها که ممکن اســت در آن ها آموزش ندیده باشند، بهبود 
ببخشــند. باین گفت: ما می خواهیم ائتلاف های صنعتی را به وجود 
بیاوریم تا از خوشــه های تحقیقاتی با محوریت موضوعاتی که برای 
اهداف ما کلیدی هستند، به ویژه هوانوردی در آینده، انعطاف پذیری 
در محیط های ناملایم، مهندسی فرآیندهای زیستی فضایی، سنجش 

از دور، علم داده و محاسبات حمایت کنیم.
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جلوه های مجازی!

فروش فراری ۴۱۲P در حراجی مونتری با قیمت ۳۰ میلیون دلار!

یکــی از تنها دو نمونه موجود فراری ۴۱۲P در دنیا با قیمــت قابل توجه ۳۰ میلیون دلار در حراجی مونتری به فروش رفت. در 
هفته خودرویی مونتری اتفاقات جذاب زیادی رخ می دهد. در جایی که حضور بنتلی های قبل از جنگ جهانی، دوزنبورگ های 
بسیار ارزشمند و نسخه های سفارشی بوگاتی شیرون بیشتر از محصولات تویوتا و هوندا دیده می شوند، نادیده گرفتن خودروهای 
ارزشمند کار راحتی خواهد بود؛ اما هنوز هم برخی خودروها در مونتری وجود دارند که کاملًا نگاه ها را به خود جلب می کنند و 
از جمله این محصولات می توان به فراری ۴۱۲P برلینتا اشــاره کرد که تنها ۲ نمونه از آن در دنیا وجود دارد و با قیمت ۳۰.۲۵ 

میلیون دلار در حراجی به فروش رفته است.

مصدومیت نگران کننده آزمون مقابل مونتزا
مهاجم ایرانی تیم رم در بازی مقابل مونتزا دچار آســیب دیدگی شد. به گزارش ایسنا، تیم فوتبال رم عصر روز یکشنبه در بازی 
هفته نهم سری آ ایتالیا به مصاف مونتزا رفت و با نتیجه یک بر صفر به پیروزی دست یافت. در این بازی که استفان الشعراوی در 
دقیقه ۹۰ برای رم گلزنی کرد، سردار آزمون یک مرتبه دیگر به عنوان بازیکن تعویضی از سوی ژوزه مورینیو به کار گرفته شد. 
مهاجم تیم ملی ایران دقیقه ۶۳ این دیدار به جای آندره آ بلوتی وارد زمین شد. او می توانست زمین را ترک کند اما با این وجود 
تا پایان به بازی ادامه داد. به گزارش اسکای اسپورت، سردار آزمون و ایوان اندیکا با مصدومیت ورزشگاه المپیکو را ترک کردند. 
آزمون از ناحیه عضله ساق پا دچار آسیب شد اما با وجود درد در زمین ماند. آزمون در حالی با مصدومیت مواجه شده که رم هفته 
آینده بازی حساس مقابل اینتر را پیش رو دارد و وضعیتش برای این بازی مشخص نیست. البته او با توجه به قرارنگرفتن نامش 

در فهرست اروپایی جالوروسی یک هفته فرصت دارد تا خودش را به بازی برابر نراتزوری برساند.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب نان سال های جوانی
کتاب نان ســال های جوانی بیشتر از آن که یک رمان 
عاشقانه باشــد یک رمان ضدجنگ است. رمانی که 
مســائل دوران پس از جنگ را بیان می کند و از تاثیر 
قحطی و جنگ بر انسان ها می گوید. گرسنگی را به 
تصویر می کشــد و از تلاش  آدم ها برای بقا می گوید. 
نان در کتاب هاینریــش بل فقط یک عنصر نمادین 
نیست، نان در این کتاب شخصیت و هویت دارد. نان 
سال های جوانی داستان والتر فندریچ جوان است که 
از ۱۶ سالگی به شهر آمده تا برای خود کاری دست وپا 
کنــد. او که در دوران قحطی ناشــی از جنگ بزرگ 
شــده و طعم گرســنگی را تا مغز استخوان احساس 
کرده، با اینکه سال هاســت شغل ثابتی دارد و درآمد 
قابل قبولی کســب کرده و زندگی متوسط و مطمئنی را می گذراند اما هنوز هم طعم گرسنگی و 
وحشــت آن بر او و زندگی اش سایه می اندازد. تا آنجا که در مواجهه با مغازه نان فروشی نمی تواند 
بر حرص بیش ازحدش برای خرید نان فائق آید. پدر فندریج معلم مدرسه شان است و مادرش به 
دلیل بیماری ریوی در بیمارستان بستری است و در روند داستان از بین می رود. آن ها گاهی برای 
دریافت نان رایگان به مغازه پدر شاگرد تنبل کلاس سر می زنند اما بعد از مدتی نانوا به آن ها غضب 
می کند و از آن به بعد دیگر از نان رایگان خبری نیست. او که طاقت گرسنگی را ندارد کتاب های 
پدر را مخفیانه بلند می کند و به بهای نیم قرص نان یا حتا کمتر می فروشد. اما با دیدن یک دختر، 

متوجه می شود آن دختر تنها چیزی ست که آن را بیشتر از نان می خواهد و...

اینگمار برگمان
برگمــان کارگردان ســوئدی ) ۱۹۱۸ –  ۲۰۰۷( یکی از از 
چهره های ماندگار سینمای جهان است. برگمان اولین فیلم 
خود را در ســال ۱۹۴۸ ســاخت. او در ابتدا با تحصیل هنر 
و ادبیات، بیشــتر وقت خود را به دیــدن و مطالعه ی تئاتر 
می گذرانــد. پس از مدتی به فیلم و آثار ســینمایی علاقه 
ی شــدیدی پیدا کرد و سرانجام با ســاختن فیلمی به نام 
"لبخندهای یک شــب تابستانی" مشهور شد. محبوب ترین 
و مهــم ترین آثار ســینمایی برگمان عبارتند از پرســونا، 
تــوت فرنگی های وحشــی، فانی و الکســاندر، مهرهفتم و 
 Ernst Ingmar :شــرم. ارنسْْت اینْگْمار برگمان )به ســوئدی
Bergman( )۱۴ ژوئیهٔ ۱۹۱۸ – ۳۰ ژوئیهٔ ۲۰۰۷( کارگردان، 
فیلم نامه نویس، و تهیه کنندهٔ معاصر ســوئدی بود که علاوه 
بر ســینما در تئاتر، تلویزیون و رادیــو نیز فعالیت می کرد. 
او از برجســته ترین فیلم سازان تاریخ سینما به شمار می رود. 
برگمان نخستین فیلمش را در سال ۱۹۴۶ با عنوان بحران ساخت. او نخستین بار در سال ۱۹۵۶ و با فیلم لبخندهای 
یک شب تابستانی و کسب جایزهٔ نخل طلأ »بهترین اثر طنز شاعرانه« توانست خود را به جهان اثبات کند.]۱[ از دیگر 
فیلم های مشــهور وی می توان به فریادها و نجواها، فانی و الکساندر، توت فرنگی های وحشی، پرسونا و مهر هفتم اشاره 
کرد.برگمان از سال ۱۹۵۳ همکاری خود را با سون نیکویست آغاز کرد که تا مرگ او ادامه داشت. همچنین، بازیگرانی 
چون هاریت آندرشون، بیبی آندرشون، لیو اولمان، ارلاند یوسفسن، گونار بیورنستراند، اینگرید تولین و ماکس فون سیدو 
نیز مانند سون نیکویست به برگمان نزدیک بودند و در بیشتر فیلم های او ایفای نقش کردند. بیشتر فیلم های برگمان در 
کشور سوئد اتفاق می افتند. از سال ۱۹۶۱ به بعد، بعضی از کارهای او در جزایر فارو فیلم برداری شدند. او در طول دوران 
حرفه ایِ خود ۶۲ فیلم ســاخت و بیش از ۱۷۰ نمایش را کارگردانی کرد. آخرین فیلم ســینمایی برگمان، ساراباند، در 
سال ۲۰۰۳ ساخته شد. برگمان روز دوشنبه ۳۰ ژوئیهٔ ۲۰۰۷، هنگامی که خواب بود، در ۸۹ سالگی درگذشت. از اکتبر 

سال ۲۰۱۵، چهرهٔ برگمان روی اسکناس ۲۰۰ کرونیِ سوئد )به دلیل تلاش های او در صنعت فیلم سازی( قرار گرفت.

فرهنگ

محقق ایرانی توانست با ارائه »پلتفرم جهانی نوآوری 
اقدام برای آب« در مجمع جهانی سرمایه گذاری موفق 
به دریافت جایزه اقتصاد ســبز آموزش سازمان ملل 
متحد شــود.امیرعباس محمدی کوشکی، سرپرست 
تیم اختراعات و نوآوری ایران در گفت وگو با ایســنا 
گفت: مجمع جهانی ســرمایه گذاری ســازمان ملل 
متحد که هر دو ســال یکبار بــه میزبانی دولت یک 
کشور برگزار می شود، امسال هشتمین مجمع جهانی 
ســرمایه گذاری با حضــور وزیران اقتصادی، ســران 
کشورها، دولت ها، ریاست ســازمان های بین المللی، 
سازمان های اوراق بورس و آژانس های جهانی سازمان 
ملل متحد، سفیر ۱۶۰ کشور برای سیاست گذاری چندجانبه و کمک به سرمایه گذاری چند جانبه 
توسط کشــورها به میزبانی دولت امارات در شهر ابوظبی برگزار شد.وی با بیان اینکه نمایندگان 
رســمی ایران نیز در هشتمین مجمع جهانی سرمایه گذاری »انکتاد« حاضر شدند، ادامه داد: تیم 
ملی اختراعات و نوآوری ایران نیز در این مجمع حاضر شد.کوشکی خاطر نشان کرد: در هشتمین 
مجمع جهانی ســرمایه گذاری، تیم ملی اختراعات و نوآوری ایران پروژه »پلتفرم جهانی نوآوری 
اقدام برای آب« را که توسط برنامه توسعه پایدار سازمان ملل متحد در اجلاس sdg۲۰۲۳ انتخاب 
و پذیرش شد، ارائه کردند.سرپرست تیم اختراعات و نوآوری ایران با بیان اینکه این پلتفرم از سوی 
دکتر علیرضا افضلی طراحی و عرضه شــد، اظهار کرد: وی توانست به پاس دریافت جایزه اقتصاد 
سبز آموزش سازمان ملل متحد، جایزه دکترای افتخاری در رشته کارآفرینی از دانشکده ملبورن 
استرالیا و کسب جایزه ارائه خدمات اجتماعی سازمان ملل متحد را دریافت کند.به گزارش ایسنا 
امیرعباس محمدی کوشکی نیز توانست جایزه ارائه خدمات اجتماعی اهداف سلامت سازمان ملل 

متحد را دریافت کند.

اعطای جایزه اقتصاد سبز آموزش سازمان ملل به 
طرح محقق ایرانی در حوزه آب
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